
Bestyrelsesmødet den 18. December 1907
i

Det kgl. danske Landhusholdningsselskab.

T1 il Stede vare Præsidenterne: Hofjægermester Friis, Kam
merherre Sehested og Lehnsgreve Wedell. Af Bestyrelsesraadet 
vare mødte: D’Hrr. Godsejer A. Ilech, Kammerherre C. Bech. 
Lærer Chr. Christensen, Hofjægermester G. E. Griiner, Forpagter 
O. Hø/fding, Gaardejer J. P. Jensen, Etatsraad W. A. Langkilde. 
Godsejer G. de Liehtenberg, Proprietær P. Olufsen, Forstander 
A7. Pedersen, Proprietær O. Rasmussen, Greve L. Reventlow, Lehns- 
haron II. Rosenkrantz, Forpagter G. F. Schroll, Jægermester 
F. H. Skov, Forpagter Chr. Sonne, Hofjægermester A. Tesdorpf, 
Prof T. Westermann og Forpagter J. Willumsen.

I)en ledende Præsident, Hofjægermester Friis, aabnede Mødet 
med al byde de til Stede værende Velkommen og mindedes 
derefter i anerkendende Ord det betydelige og udmærkede Ar
bejde, som nys afdøde Overretssagfører Høegh-Gnldberg i Aar
hus havde udført som den jyske Fællesforenings Sekretær til 
Gavn for Landbrugets Organisation og Administration. Kam
merherre C. Bech takkede for disse Udtalelser og lovede at 
overbringe denne Hilsen til den afdødes Nærmeste.

Derefter foretoges Optællingen af Stemmesedlerne til Valg 
af Præsident m. fl. Meddelelse om Udfaldet af disse Valg samt 
om de af Bestyrelsesraadet foretagne Valg af Medlemmer til 
forskellige staaende Udvalg, endvidere om Optagelse af ny Med
lemmer og om Decision af Regnskabet 1906—07 vil senere blive 
meddelt i Referatet af Forhandlingerne paa Generalforsamlingen 
samme Dags Aften Kl. 7.
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Angaaende Statens Planteavlsudvalgs Virksomhed, Prøver 
med Landbrugsredskaber og -Maskiner samt om Mejerikon
sulentvirksomheden var der omdelt Beretninger, som ikke gave 
Anledning til nogen Udtalelse.

Den ledende Præsident oplyste, at der i dette Efteraar var 
foretaget vellykkede Prøver med Optagningsredskaber for Roer 
og Kartofler. To Kartoll'eloptagemaskiner havde arbejdet godt 
under gunstige Yilkaar, men de vare endnu ikke fyldestgørende 
i fugtig, bindende Jord. Roeoptagemaskinerne egnede sig endnu 
ikke til Optagning af de spidse Runkelroer og Sukkerroer, men 
vel til større og mindre runde Roer. To af disse Maskiner 
vare indstillede til Præmie, nemlig: Stor Sølvmedaille til en 
Maskine fra Proprietær A.Willemoes, Willemoesgaard pr. Holste
bro. og Broncemedaille til en Maskine fra Fabrikant H. Buch- 
trup i Randers, der ¡øvrigt, efter at Bedømmelsen var fore
taget, havde konstrueret en ny og enklere Maskine, (ter synes 
at arbejde godt. Fremkomsten af en god Kartolfeloptage- 
maskine vilde formentlig i betydelig Grad fremme Kartoffel
avlen, særlig i Egne som det nordøstlige Jylland. Det havde 
allerede vist sig, at selv med en beskeden Avl kunde Kartoffel
dyrkningen i et Aar som indeværende give større Udbytte pr. 
Tønde Land end en rigtig god Sædafgrøde.

Endelig oplæste Sekretær H e r le l  to Betænkninger, der vare 
afsendte til Landbrugsministeriet angaaende de to paa sidste 
Bestyrelsesmøde forhandlede Spørgsmaal om Anvendelsen af 
udenlandsk Arbejdskraft herhjemme og om Forslag til Lov om 
Ændringer i Statsbanernes Takster.


